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ga 7 (III) zajeđnicke sjeđnice Skupštine opstine 

Banja Luka, odrzane 9. oktobra 1967. gođ#

SjeđnicA je ообе1а u 8,oo casova u Vije'inici B0rna kultu- 
re u Banja Luci.

Sjeđnici pređsjedava podpređsjednik SO-e Vukid Ante. 
Zapisnik vodi Tadi6 Teodor, radnik SkupStine opstine.
Predsjedavajuci poslije proziva, konstAtuje da sjedniciErisustvuju 74 odbornika, a osutni su; ^ojSinovid Hova, Lragid ragoljub, Sunid Bgavid, Korica BjUro, Pištel ji<5 dr. JDušan, 

Stanković Duško, Vranješ Stojko, Babid Zivko, Begovid Sulejman, 
Djuran Viado, Grozđanić Boško, Jajcevic? Ivica, Jankovid dr. 
Vojislav, Kovaševid Bade, Mandić Vukašin, Maršetid Bogđan, Os- 
manševic ^abahudin, Petkovid B0jan, Pirolid Meho, Puljić Dra- 
go, Ruždid l'eofik, Seniš Ranko, Vehabovid Hašema, Vranješ To- 
dor i Vukelid Stevan.

Predsjedavaju^i pređlaže đnevni red, kako je ranije dos- 
tavljen odbornicima, sa slijeđe'im dopunama:

a) iza tacke 16.- dodaju se:
17. Prijedlo^ rj'ešenja o prenosu osnovnih sr dstava bez 

naknade rreduze6u ,,Elektro-Banjalukaw.
18. Prijedlog zakljucka o davanju saglasnosti na cijene 

prevoza Preduzeću nAutoprevozw na liniji uornji Šeher - Pilana.
Predloženi dnevni ređ s đopunama je jeđnoglasno prihvaoen.

Ađ. 1.
Vukid iknte - pređsjedavaju^i, otvaraju^i oretres po prvoj 

tacki naglasio je, da je 15. jula 19б7. gođine na sjednici SO 
imenovana odborniška komisija koja je imala zadatak da sagleda 
stanje, probleme i poslovanje u radnira or^anizacijama u oblasti 
kulture, koja je nakon izvršeno^ uvida, datih ocjena i prijeđlo- 
ga uz materijal đostavila svoj izvještaj odborniciraa. On je na~ 
glasio đa je izvještaj odborniške komisije razmatrao i Savjet 
za kulturu, pa je istakao potrebu sagledavanja ove oblasti i 
izjašnjava oo datim prijedlozima iz izvještaja.

Odbornik Djubo Refik, oredsjednik odborniške koraisije: 
naglašava da je komisija obišla ustsnove u о ^ а в ^  kulture ko- 
je se finansiraju iz budžetskih sredstava i da su sagledani 
odredjeni problemi i stanje. Оц je istakao da se komisija nije 
upuštala i ulazila u kvalitet u strucnost rada ustanova, po- 
minjuci đa su se ustanove u oblasti kulture ug^avnom do sada 
razvijale prema rastu buđžetskih sredstava, a ne prema potreba- 
ma u ovoj oblasti. On je naglasio potrebu obilaska pojedinih 
ustanova u đru^im komunama rađi iskustava u vezi pro^ramiranja, 
djelatnosti i finansiranja, nag!a*avajući posebno potrebu inte- 
gracije poieđinih službi (finansisko-administrativne i drugih) 
koje su icod za'ednickog interesa u ovoj oblasti, kao raspodjeli 
sredstava u narednom oeriodu orema programima i društvenoj op-



ravdanosti pojeđine đ.jelatn sti* je dao kritiSki osvrt na 
aktivnost ovih ustanova oominju^i đa društvena reforma ni u 
jedan kutak u oblasti kulture na nasoj opntini unao - pa se 
zalaže za integraciju i prenalaženje unutrašnjih rezervi* On 
je rekao da u ustanovama ne bi trebalo povedavati odnosno po* 
punjavati upaaženjena radna mjesta đok se ne sa^edaju unut- 
rašnje rezerve i sredstva neobezbjede* Prema njegovom mišlje- 
njuf struktura radne sna~e u ustanovama u oblasti kulture u 
cjelini ne ođ~ovara i aktivnost odredjenih ustanova se ne osje- 
ба na seoskom podruSju što u budu6e ne bi trebao biti sluSaj«

Odbornik Veren Ahmet istice da su kod nas do sađa 
finansirane ustanove odnosno institucije u oblasti kulture a 
ne programi i drustveno-potrebna i korisna aktivnost, pa se 
založio da bi u buđu^e trebalo biti obrnuto. On je mišljenja 
da treba više aktivirati kulturno prosvjetno vije^e i predložio 
je da se produži manđat Komisije koja bi uz asistenciju kultur- 
nih radnika (ustanova) i Savjeta za kulturu sagledala dal.je 
гајеге i potrebe u ovoj oblasti i predložila realnije finansi- 
ranje u narednom periodu. Оц se zalaže za inte-raciju u ovoj 
oblasti i potrebu dielovanja jedinstvene organizacije i obje- 
đinjavanja ođredjene djelatnosti i aktivnosti.

^ranđić Vida, б1ап Savjeta za kulturu obrazlaže đa 
i ova raspođjela sredstava po pojedinim ustanovama nije pravil- 
no izvršenaf oa predlaže da se na siednici pročita zaključak 
i raišljenje Savieta za kulturu. Ona je mišljenja da bi se od- 
borniSkoj komisiji manđat trebao prođužiti koja bi u »aradnji sa 
savjetom za kulturu i svim ustanovama kao i finansiskim orga- 
nima u Skupštini opštine pređložila ra ere i našin finansira- 
nja kulturnih ustanova u i968* godinif za koji bi trebalo da 
baza bude pro^ram ootrebne aktivnosti.

Odbornik Djubo Refik, kao predsjednik Komisije, po- 
rainje da Komisija nije imala zapisnik i stavove Savjeta za kul*- 
turu, radi šega nije ni uzela u obzir odnosno razmatranje.

Ibrišagid Ibrof izvjestilac ispred Savjeta za kul- 
turu govorio je o đjelatnosti kulturnih institucija na opnti- 
ni# na?lašavaju'i da aktivnost nije razvijena prema potr bama 
našeg gradaf vto bi narednim programima i djelatnošdu trebalo 
otkloniti. On je istakaof da je preoŠtra ocjena predsjeđnika 
Komisije Djube Refika# đa reforma nije ušla ni u jedan kutak 
kulturnih institucija. Smatra da je u neke kulturne instituci- 
je reforma zavirilaf ali da još mnogo treba ušiniti narocito 
na pitanjima integracije. Pismena điskusija prilog je zapis- 
nikuf s tim što je Ibro naglasio da sa osnivanjem f^nda za kul- 
turu ne bi trebalo i*i na brzinu đok se sva pitanja dobro ne 
razmotre.

Pilioovid Lelaf đirektor biblioteke nPetar Koci6n 
je iznijela oozltivno mišljenje što je ^kupština posebno izdvo- 
jila ove probleme i sto ih ovako temeljito razmatra. ^matra da 
je ova raspodjela sredstava po kulturnim institucijama u рго- 
centima praveđnija negof raniie, ali je mišljenja da bi u budu- 
<5e zaista trebalo finansirati orograme i dru^tveno potrebnu ak- 
tivnost - a ne ustanove. Ona je naglasila da biblioteka ima oko
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2о ogranaka i da је aktivnoat razviiena i na seoakom podruc- 
ju, Međjutim, aredstva biblioteke su neđovoljna naročito za 
nabavku knjiga, tako da је broj Sitaoca opao jer ne možemo 
nabaviti knjige za koje v'ađa interes kođ građjana. Lela je 
obrazložila da je reforraa u ovu ustanovu ušla i da se nagra- 
djivanje rađnika vrsi prema rezultatima rad-, оа smatra da je 
koraisija trebala raalo §ire obrazložiti izvjesna pitanja u ve- 
zi sa djelatnosdu i ulegom ove ustanove na §irem podrucju ko~ 
mune. Ustnova radi u dvije smjene, a đva rađrdttca mjesta su 
nepopunjena zbog nedostatka sredstava, zbog čega je predloži- 
la da se biblioteci pove*aju sredstva kako bi se normalnije 
moglo poslovati. Biblioteka je još u augustu naspisala konkurs 
za popunu upražnjenih mjesta, ali još konkurs nije proveden 
izveč narrlašenih razloga. Leia je obrazložila strukturu raspo- 
djele i utroška sređstava u biblioteci i predložila đa se na 
strani 7 taSki 2 izvjentaia koraisije izvrši ispravka u pogle- 
du naglanavanja đa je biblioteka izvrnila pozajmicu 2,ooo.ooo 
SD - iz razloga, sto ustanova nije vršila nikakve pozajmice.

Balič Puad, direktor D0ma kulture izrazio je pozi- 
tivno mišljenje što Skupstina opštine ovako korapleksno sagle- 
dava ovu oblasti. Dobro je, što se jednom pošlo od toga da 
treba finansirati procrrame i korisni aktiviiost, ođnosno sto 
se enkaliticki sagledava čitava problematika u oblasti kultu- 
re. On je istakao đa je kuttura široko oodrucje djelovanja, 
naglašava u*i izvjesne konkretne primjere, ističuči đa seosko 
podrucje nije zahvadeno i da ima društvenih domova koji nemaju 
televizora, dok na suprotnoj strani u pojedinim selima imamo 
jak uticaj crkve. Pominje primjer da su sale u drustvenira đomo- 
vima u Stricidima i вГв ^ajđanu povoljne za kulturnu đjelatnost 
od kojih ponekađ stvaramo raagacine, pa se zalaže za bolju or- 
anizaciju rada, prograrairanje i izdvajanje sredstava za seo- 
sko podrucje. Pu^d je obrazlagao da se i u oblasti kulture mo- 
gu normirati i mjeriti poslovi i njihova vrijednost i kada ne 
bi bilo fiksnih plata da bi bio vedi interes r adnika u kulturl 
za učinak. On je naglasio da je Komisija kroz izvještaj trebala 
malo obraditi i ooložaj rađnih organizacija prema ovoj oblasti, 
isticuči da kod radnih ljudi vlađa interes - samo treba dogo- 
vora i bol e organizacije. ^vo iz razloga, §to Bkupstina opšti- 
ne nije u raogučnosti đa sve orobleme rješava u ovoj oblasti. 
Potrebna je i §ira aktivnost nresnih zajednica na rjesavanju 
ođredjenih problema i društveno-politiSkih organizacija. Poseb- 
no je obrazložio poteškoče u vezi izđvajanja sredstava u fond 
za održavanje zgrađe Doma kulture dok rađna zajednica sredst- 
va od kirija daje o^nosno izđvaja za druge oblike djelatnosti 
(finansiranje programa). Balič je istakao veliki znacaj u or- 
ganizaciju oblika kulturno umjetnickog amaterizma - u koje svr- 
he se izdvajaju mala sređstva, §to ubuđu^e ne bi trebalo biti 
slucaj i zalaže se za brže i konkretnije pripreme u provođjenju 
integracije u oblasti kulture.

Hused|inovic Haraid, novinar je istakao ogroman zna- 
ca^ kulturne djelatnosti, pominju^i da ima mnoc-o čega §to se 
moze bolje organizovati i aaaprijediti. On зе založio za prog- 
ramiranje drustveno potrebne aktivnosti u ovoj oblasti i pot- 
rebu šireg ukljuSivanja prigradskog i seoskog podrucja u masiv-



nije oblike kulture. ^matr^ đa bi integraci.ja u ovoj oblasti 
trebala na6i svoje mjesto, pa je pređlozio đa se u tom prav- 
cu poduzmu konkretne mjere* Pisraena diskusiia priloa- je zapi- 
sniku*

^dbornik ^iđžič Zlatko, je predložio da diskusiju ± 
treba skratit', a viSe se o-raniŠiti na konkretne prijeđloge 
i izjašnjavanje po izvjestaju Komisije,

Odbornik Djubo Refik je naglasio da bela Pilipović 
pominje đa aktivnost biblioteke opađa raedjutim u 19бб. gođi- 
ni je podijeljen višak plataf a u 1965. godini je^nabavljeno 
više knjiga nego u 1966. godini. Djup0 je obrazložio da je Ko- 
misija uzela u obzir startne osnove plata sa uvećanim dohotci- 
ma i da nije mogla prihvatiti traženo pove'anje obzirom da bi 
se unutar radne zaieđnice trebale pronači rezerve. On je ista- 
kao sluSaj da u biblioteci u t*r->nzanom Majdanu radi jedno lice 
i raspolaže sa nekoliko hiljada kniiga* d^k bi te poslove raog- 
la škola obavljati uz minimalna sredstva, što upuduje na zaklju- 
бак da reforma još nije ušla u radnu zajeđnicu.

Lošić Dobrota - novinarf u svojoj điskusiji je nag- 
lasio đa stoji cinjenica ±x reforma u oblasti kulture nije 
nanla oravo mjesto i zalozio se za integraciju. On je naročito 
podvukao potrebuf de se buđžetska sređstva izdvajaju u ovu 
oblast po po edinira instituci-jama, oošto se sagledaju svi obli- 
ci i oVasti duhovne kulture i vidi šta koja treba đa radi i 
šta je đruštveno korisni, a šta ле, da se samo u obzir uzmu 
program i aktivnost. Predložio je ds bi raandat komisije trebalo 
produžiti i da ona u proširenom sastavu izrađi kr^terije i 
predloži miere koje bi bile đruštveno apravđane i korisne. 
Sigurno je, đa pocev od kurira i drugih administrativnih radni- 
ka da unutrašnji rezervi iraa i sitnije stvari ne bi trebale 
zatvarati oči pređ problemima s obzirom da su radnici u kul- 
turi i suviše osjetliivi na kr^tike i prijeđloge mjera. Lošič 
je naglasio potrebu veče koorđinacije izraeđju kulturnih ustanova 
objeđinjavanje službi gdje je god to moguće iz razloga ekono- 
micnosti i stvaranja uslova za brži razvitak pojeđinih djelat 
nosti u kulturi.

Predsjeđavajuči Vuki6 Ante je istakao đa svrha raz- 
matr nja ove problematike ieste da se pronađju najbolji putevi 
za sagledavanje i rješavanje određjenlh problema, pa bi u tom 
pravcu trebalo davati konkretne prijeđloge. On se slaže da bi 
komisija i đalje trebala prouSavati ovu oblast i u saradnji sa 
Savjetom za kulturu i đrugira faktorima oređlarati odgovarajuče 
m j ere.

Odbornik Seksan Slavko: u svemu pirđržava priiedloge 
Komisije i slaže se za oroduženje njenog rađa u cilju predla- 
ganja mjera Skupštini i saradnie sa odgovaraju^im institucijama. 
On je pođržao prijedlog Verem ^hraeta đa se u narednom oeriođu 
samo finansira program društveno potrebne aktivnosti, a ne us- 
t nova kao đo sada. On je istakao primjer da se 5ista5ice u bi- 
blioteci žale kako nema potrebnog oribora za ođržavan e čistode 
- đok direktor zahtjeva đa Silitoda raora biti na ođgovarnjučoj 
visini, pa to sve treba imati u vidu pri raspodjeli sređstava.
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• Ođbornik Zec Marko: se založio za bol.ji kvalitet 
rada u oblasti kulture i pominje primjer kako je rajesec dana 
бекао ria jednu knjip-u iz biblioteke jer nije nabavljena zbog 
nedostatka sredstava - oa nije ni čuđn što broj citalaca opada, 
On je pređložio da se biblioteci ne smanuju 4 nrliona jer je 
njemu djelatnost potrebno prosiriti i popuniti upražnjena rađ- 
na mjesta* Ova ustanova bi mogla mno^o više uciniti na vaspi- 
tanju naše omladine i đjece kad bi se stvorili bolji uslovi 
i obezbjedila sređstva, narocito na šire rasturanje knjiga na 
seosko pođruŠje koje još stalno zaofetalo*

Ođbomik Šolaja Jefto: je pređložio da зе mandat 
odbomicke komisije ne produžuje, jer bi se na taj naSin deza- 
vuisao*rad bavjeta za kulturu koji ima svoje mjesto u ovoj ob- 
lasti - kojeg samo treba aktivirati na problemima iz ove ob- 
lasti# On se zalaže da bolju organizaciju i aktiviranje centara 
po pojedinim prigradskim i seoskim podruSjima i u narednom peri- 
odu treba izđvojiti ve*a sredstva za razvoj kulture na seos- 
kom podruSju (stvaranjem odredjenih punktova kulture oko druš- 
tvenih domora). Šolaja se kritižki osvrnuo na slučajeve^gdje se 
u đruštvenim đomovima omoguduje otvaranje bifea, predlažudi 
da pojedine kulturne institucije trebaju stvoriti SvrSdi program 
za aktivnost na seoskom oodruS'u i pravilno stimulisa i izlaske 
pojedinih kuća na seosko podruŠje,

Ođbornik Plav5id ^ilorad: istiSe da strogo treba vo- 
diti Г'cuna kuda svaki buđžetski đinar ide i smatra da je za 
razmotriti da li slikarstvu treba u ovim uslovima pokloniti 
toliku pažnju da za nagrađe ide oko 3 miliona - đok Ла drugoj 
strani niko đruštvene domove na seoskom pođruSju ne prihvata i 
ne organizuje rad gđje je vedi dio našev stanovništva (gradjana) 
Oii se u svemu nije složio^sa diskusijom -Balić J?uada јег se Do- 
mu fculture poveđavaju budžetska sredstva, a vlastita sredstva 
sa & doprinos smanjuje, što nije u redu sa stanovišta društve- 
ne reforme, Gugo je pređloŽio đa treba ubrzati poslove na iz- 
radi programa za đjelatnost kulturnih institucija i sredstva 
budžetska vezati ugovorora za realizaciju proeramskih zadataka
0 cemu treba đa se staraju ^avjet za kulturu i Upravni odbor 
zajednice za kulturu - što bi se pripremilo za 1968- godinu
1 prezentiralo Skupštini opštine*

Odbornik ^ilipović i»afet: istiSe da je &omisija ulo- 
žila sdredien napor u cilju sagTedavanja problematike u ovoj 
oblasti 1 zalaže se za pilhvatanje prijedloga Komisije. ^n je 
naglasio da je bio na putu i nije mogao u rađu Komisije đati 
svoj đoprinos, ali se kriticki osvrnu na postojanje terenskih 
- pođruSn'h bibliotekara obzirom da ê to skupo* Safet pređla- 
že đa se đonese zkkljucak za obavezno integrisanje najmanje 5o% 
ustanova u-kulturi, a onda da se za naredm godinu odobravaju 
sredstva. ?o njegovom mišljenju u oblasti kulture bi trebala bi- 
ti jedna ili najviše dvije kuće^- radne organizacije što bi u 
mnogome objedinilo sredstva i ucinilo ušteđe i stvorilo uslove 
za ieđinstveno i ogranizovano djelovanje. On je pređložio đa 
bibiioteci ostanu sređstva prema prvobitnom planu odnosno da 
se ne smanjuju 4 miliona tj. da ostanu 42 miliona kako bi mog- 
la normalno poslovati.



-  6 -

Odbornik ^ail ivica: je istakao da na 1 2 7  radnika 
u oblasti kulture imaju 4 đirektora i pominje da ima đosta 
neproduktivnih radnika pa bi trebalo da se i u ovoj đjelatno- 
sti osjeti reforma# On se kritiSki osvrnuo na pojavu da se ak- 
tivnost i rad oojedinih ustanova smanjuje, a traze se poveda- 
nja buđzetskih sredstava ^to nije u skladu sa reformom i napo- 
irima koje radni liuđi ulažu u đrugim oblastima privredjivanja. 
Zna5if mi ne bi smjeli nerađ finansirati, dok na đrugoj strani 
u organima uprave i imamo službene prostorije (mjesne urede) 
gdje se vrše vjenžanja koja nisu opremljene i ne daju izgled koj 
bitrebalo iraati ori tako svecanom 5inu vjecan,ja (zbog neđostat- 
ka sredstava)* Zato se Pail energi^no zalaže za finansiranje 
društveno-potrebnih korisnih programa i integraciju u oblasti 
kulture,

Pejovi(5 Ssvo, direktor Harođnog pozorista ^osanke 
rrajine istakao nužnost izvržavanja odluka‘koje se usvoje i 
za onu oblast* On je nan-lasio đa je 1969. godina u pozoristu 
bilo 1о6 zaposlenih, a sađa oko 6o odnosno 1:1 osoblje je po 
strukturi sto znaSi da je u ovu rađnu zajednicu ušla reforma. 
^stiše da je pozorište povedalo aktivnost dok su dohoci ostali 
пп istom nivou, znaci ni plate ni reži ski troškovi nisu pove- 
cani što kod dru?ih nije slušaj, On je pomenuo primjere dru- 
gih pozorišta u građovima koja imaju znatno ve<5a sredstva pred- 
lažudi da se status i finan iranje ove radne zajeđnice treba§obolišati uz uslov programskih zadataka. ^jegovo je mišljenje a dozaciju treba davati samo do feb uar , a đotle trebaju pro- 
grami biti donešeni i samo rad i aktivnost finansirati i sti- 
mulirati.

Ođbornik Aleksiđ ^ogđan: istiše đa budžetska sreds- 
tva ne bi trebalo ođobravati prema broju prestava utvrdjenih 
pro ramom kulturne ustsnove - ne^o bi i broj posjetioča odnos- 
no 6itaoca trebao imati u vidu kao kriterij, što bi uticalo na 
kvalitet pređstav^ i aktivnosti.

Odbornik Duvnjak Stojan obfcizlaže đa se svi problemi 
i prijedlozi ne mogu na sjednici sap;ledatif pa je predložio đa 
Savjet za kulturu 1 Komisija ovo sve prouše i rezimiraju kako 
bi se u naređnom periodu poduzele što konkretnije mjere i pove- 
dala aktivnost koju ^eđino kvalitetnim radom treba ađekvatno 
nagrađiti.

Odbornik Zeba Vlađo: obrazlaže da Kulturno prosvjet- 
no vijede nije oiigralo ošekivanu u^o^u, a sredstva se troše, 
pa se zalaže za nje?ovu jaču afirraaciju i odvajanje više 
sredstava za društvene domove i radu na seoskom podrucju u ovoj 
oblasti.

Predsjedavaju<5i Vukid Ante: obrazlaže da smo pri 
kralu godine i sada je teže vršiti korekcije u raspodjeli bu- 
đžetskih sredstava, pa je zato predložio da se prihvati izvješ- 
taj i prijedlozi komisije uz obavezu da ova pitanja, prijedlo- 
rre i problerae prouci Saviet za kultuin i Komisija i da se u 
1968. gođini iđe ea švrstim programima i ugovaranjem - tako da 
bi зе iz budžeta finansirao đruštveno koristan i potreban rad.
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Ođbornik Visekruna Vasos smatra đa u ovoj oblasti 
nema potpunog đomaćinskog poslovanja i da u privredi raćnici 
osjete ako nema proizvodnje i realizacije pa cak idu na mini- 
malne gto u ovoj obiasti nije з1ибај# On kaže da Skupština ne 
bi smjela davati sređstva a nerad izlaže se za pronalaženje 
unutraSnjih rezervi i provođjenja integracije u ovoj oblasti.

Odbornik Ivaniđ Jovos istiže da prvo uslov u ovoj 
oblasti treba postaviti potpunu intep;raciju i stverati realne 
prograrae koje je u sađagnjim usloviraa mogude finansirati, pa 
ako je potrebno komisiju možerao proširiti i produžiti njen 
mandat - rad.

Na kraju diskusije Vukid Ante је predložio da se 
izvječtaj ^omisije u-svoji uz slijeđeće konstatacije:

- da je formiranje odborniSke komisije opravdalo 
potrebu i đa je đanašn^a diskusija i prijedlozi pokrenuli 
mnoga pitanja koja u narednom perio^u treba sagledati,

- da za narednu godinu treba donijeti realne progra- 
me koji бе ^ađržavati potreban kvalitet,

- đa treba posvetiti pažnju organima upravljanja
u ovoj ob^asti jer je đo sađa bilo đosta zastupljeno đirekto- 
ra, a treba u vedem broju aktivirati kreatore iz ove oblasti 
i same proizvođjace;

- mjerema integracije i pronalaženja unutrar!njih ге- 
zervi treba odmah pridi i ova Komisija sa Savjetom za kulturu 
aktivirati odredjene faktore, što 6e oraoguditi da i ovu oblast 
zahvati reforma i uklapanje u naSe tokove.

Na kraju điskusiie, vedinom glasova, prihva^en je 
izvjeotaj Koraisije, uz zakljucak da nema povećanja sredstava 
izuzev po prijeđlo^u &omisije i obavezu da Savjet za kulturu 
i ođbornicka Komisija pođuzmu ođgovarajude mjere da se ubrza 
sprovodjenje stavova i prijedloga sa današnje sjednice.

Ad. 2.
Olujid Bogoliub. izvjestilac ispred i>avjeta za orga- 

nizacicione i pravne poslove obrazložio je priieđlog Odluke o 
izmieni Odluke o osnivanju Ponda za kulturu opštine Banja Lu- 
kaf pa pošto nije bilo điskusije i orijedloga - ođluka je jed- 
nog asno usvojena.

A d .  3«

Vukid Antef ispređ Kađrovske komisije obrazložio je 
prijeđlog rješenja i predložio da se umjesto pređloženo^ llarod- 
nog pozorišta Bosanske la*ajine Banja ođređi Mjesna zajed-
nica Centar.

Ođbornik Šolaja Jefto predložio je da se umjesto N. 
pozorišta - ođređi Op~tinsko sindikalno vijede.

Stunar Rajko, sekreter SO pređložio je umjesto N. 
pozorišta da se određi ^uzej Bosanske krajine Banja Luka.



Poslije diskusi.jef jednoglasno je usvojen prijedlog 
rjesenja o odred iv^nju organizacija koje đele^iraju clanove 
Upr' vnog odbora Ponda za kulturu, s tim sto je umjesto llarod- 
nog pozorista - ođređjen Muzej Bos, krajine Banja Luka.

A d .  4 «

Vukid Ant f ispred Kadrovske komisije obrazložio 
je prijedlog rješenja o imenovanju Slanova Upravnog odbora 
-Ponda za kulturu opstine Banja Luka koje je jednorlasno usvo- 
jeno,

Ad. 5*
Odbornik Pail Ivica: obrazlaže da nije zađovoljan 

sa materijalom koji je obradjen kroz izvještaj o rariu mjesnih 
zajednica na podrucju opštine, On je istakaof đa je na ranije 
gostavljena pitanje u vezi rada sekretara mjesnih zajednica 
zelio drukciji odgovor - pa je ovaj izvještaj trebao u tom 
smislu, da tretira materijuf a ne da se obrazlažu pojeđina pi- 
tanja koja su nama poznata ptije 2 godine. Fail istice, da se 
visoka sredstva iz budžeta kroz finansiske planove mjesnih za- 
jeđnica, izđvajaju za lišne đohotke sekretara mjesnih zajedni- 
caf јег зе njihove plate kredu i do 13o.ooo starih đinara (zna- 
Sl đo visini liš. đohotka našelnika u Skupštini opštine) što 
smatra da nije opravdano. ^n se zalaže za vršenje nađzora ođno- 
sno uvida u rad sekretara MZ od nadležne strucne službe iz SO 
i smatra đa sekretari MZ u svom radu trebaju biti potpuno isko- 
rišteni sa društveno korisnim i pdtre )nim radom. Ај^ oni obav- 
Ijaju ove sve posiove koji su u izvještaju nabrojani, onda bi 
trebalo smanjiti broj radnika u SO sigurno je đa su pojedini 
sekretari neđovoljno aktivni, a postavlia se pit^nje koliko sjeđ- 
nicama SO prisustvujuf koje su poslove stvarno obavili u ovoj 
gođinif kako se pripremaju i održava'u sjeđnice savjeta MZ i td. 
Fail smatra da je materijal đobar radi erjentacije, ali isti 
treba dopuniti i potpunije obrađiti u đuhu oostavljeno pit njaf, 
pa je predložio đ$ se izvještaj ne prihvati ođnosno da зе ski- 
ne sa razmatranja i na jednoj od naređnih sjednica podnese pot- 
puniji izvještaj o ređu mjesnih zajeđnica.

Odbornik Medojevic Marko: obrazlaže da prezentirani 
izvještaj daje đosta pođataka za diskusiju, a ako pređgovornik 
nije zadovoljan sa materijalom onđa je trebao dati teze ođnosno 
osnovne kontare za sastavljanje izvještaja. On se pohvalno izra- 
zio za djelatnost seoskih mjesnih zajeđnica gđje sekretari nisu 
profesionalci. a predlaže đa se razmotri mogu*nost honorarnog 
vodjenja poslova u pojeđinim građskim MZ. Mišljenja je da su liš- 
ni đohocif sekretara MZ previsoki Jer se kredu i do visine našel- 
nika m organima uprave, mađa je đnznost našelnika mnogo teža. 
Istina, sada je teže smanjivati olatuf ali treba voditi racuna 
da зе bar ne pove-avaju za odredjen periođ. Marko se zalaže za 
vedu koordinaciju i usmjeravanje rada mjesnih zajeđnica kao i 
strucnu pomod od od^ovaraju^e službe iz Skupštine opštine. Pri- 
mjećuje, da su previsoki i režijski troškovi u pojeđinim MZ.
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Odbornik Plavčid Milorad: istice da je izvjeataj 
nepotpun i đa se iz n.jega ne vidi komplekena problematika i ne- 
ma prijeđloga mjera u nagoj lpuđu<$oj orjentaciji u rađu MZ. On 
na~lašava da nije neopravdano ako su visoke plate pojedinih 
sekretar- MZt ali đa je vaznije da li su^rezultati rade takvi 
da opravđavaju tekve dohotke* Jako je važno potpunije angažo- 
vati lokalna sredstva kroz mjesne samodoprinose i razne nri- 
loget kojim se putera ugovaranja mogu mnogi komunalni zahvati 
na odnosnora podrudju vršiti* Gtigo је naglasio potrebu pro-ra- 
miranja rada i aktivnosti MZ i praćenje izvršenja. i>matra da 
raspodjela sredstva po MZ po kriteriju bro ja stanovnik i da 
nije ispravna i to u buđuće treba ispraviti* Ovo obrazlaže 
sto pojedina mjesna podrucja imaju manje stanovnika, a mnogo 
više komunalnih i drugih nerješenih problema - dok neka pod- 
pucja ođnosno đijelovi grada imaju mnoga pitanja vec$ riješena« 
Predlaže da se izvještaj o radu MZ skine sa razmatranja i 
8a se ova problematika potpunije obradi za narednu sjednicu.

Odbornik Pavišar Lazos obrazlaže đa žiro—габип kod 
banke nije otvoren što sef mjesnog ureda *°обас nije dostavio 
potreban materijal, a inace i zapisnici sa zborova biraca se 
neblagovremeno dostavljaju*

Predsjeđavajudi Viikić A^te: obrazlaže da je sušti- 
na pitanja ođbornika Pail Ivice bila kako se vrši nagrađjiva- 
nje (iicni dohoci) sekretara MZ i utoliko izvještaje daje po- 
datke, On je pređložio da se usvoji prijedlog ođbornika Plav- 
б1б Milorada da se izvještaj skine ва razmatranja i da se tra- 
že potpuni izvještaji, o radu miesnih zajednica - koji bi bili 
bbjedinjeni i kroz koje bi se kompleksno sa leđala sva pitanja 
iz ove oblasti,

Ka кгаји diskusije i prijedloga, donesen je zaklju- 
cak koiim se skiđa izvje^taj o rađu mjesnih za'ednica s đnev- 
nog ređa, s napomenom da se ova problematika potpunije obradi 
i orezentira ^kupštini opština na jednu od naređnih sjeđnica.

Ađ. 6.
Gnjatid Vitomir, Opštinski javni tužilac dao je iz- 

vjesne napomene u vezi izvještaja o radu tužilaštva - koje su 
prilog zapisniku (điskusija naoisana).

Odbornik Pilipovid $afet postavlja pit^nje da 11 je 
đirektor radne organizacije ođ^ovoran ako dodje do potkradja- 
nja u pređuze£u od strane rađnika, navode'i primjer u štampari- 
ji wGlas" kao i pitanje u vezi izđavanja бека.

Odbornik Anušić Joso: postavlja pitanje ko je nađle- 
ž m  za otkrivanje pravilnih kradja u trgovackim prođavnicama 
iznosedi da je na podrušiu Dragocaja i prođavnici u Kuljanima 
izvršeno nekoliko prova^nih knadja i to u isto vrijeme i na 
isti паб!п, a da ih niko ne uhvati. ^matra da bi organi SUP-a 
milicije po ovim pitanjima trebali pod^zeti organizovanije mje- 
re i ne bi trebalo imati neke stro^e granice izmedju stanica 
milicije kad se radi o ovakvim delikatima. On predlaže da se 
ubrza postupak protiv profesora u gimnaziji zbog nastale situa- 
cije i same aktuelnosti ovih dogadjaja u grad'anstvu.
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Ođbornik Medojević Marko: postavlja pitanje zagto 

je nianje korisdenih prijava iz privrednog kriminala u đrugora 
pol<igodi§tu 1966. godine iz radnih organizacija.

Gnjatid Vitomir, istice da odgovarnost direktora po- 
stoji ako iraa ođređjena veza ili ako se u svakom konkretnom slu- 
баји utvrdi nemarnost u vršenju propisanih đužnosti naglasava- 
judi da je bila pravilna interna kontrola drustveni nadzor u 
preduzedu "Glas" ne bi jedan covjek raogao 5 gođina gođkradati. 
Zna5i suođgovornost zavisi od svakog konkretnog slucaja. Što 
se ti5e ceka on nije izdat na naSem podru5juf a ovih sluSajeva 
je bilo i kasnije. Nadležnost za hvatanje previlnika spađa or- 
ganiraa SUP-a - milisije. Pravale i kradje cine velike probleme 
pa je mišljenja da bi organe 3UP-a trebalo |>olje opremiti sav- 
remenim sređstviraa. Smatra đa je manje krivičnih priiava u dru- 
gom polugođištu 7966. gođine i zbog toga sto organi interne i 
društvene kontrole u radnim organizacijama ne provode mjere i 
tjeraju sve slucajeve gđje se krše propisi i podkrada.

Predsjedavajudi Vuki<5 Ante: istiSe da organi gonje- 
nja trebaju pooStriti mjere i ubrzati gonjenje svih prekršite- 
lja propisaf jer ni vidimo da su u poslednje vrijeme ušestala 
krivicna djela# razni eksesi pa i fizičSki obražuni sa milicijora. 
Bama se pomalo organi SUP-a i inspekcija provlaže a interna i 
društvena kontrola unutar radnih organizacija je nedovoljno 
organizovano, tako da bi tužilastva trebala biti efikasnija 
radi ve^e sigurnosti gradjana.

Na kraju diskusije izvještaj o rađu Opštinskog jav- 
nog tužilaštva u 1966. godini je prihva'en, uz zakljucak da 
organi tužilaštva budu još efikasniji u politici gonjenja.

Oluji6
Ad. 7.

Olujić £ogol:ubf dao je obrazloženje udluke o organi- 
zaciji zaštite poljskih đobaraf naglašavajudi da ona uglavnora 
ima propagandni kerakter iz razloga što Hepubli5kira propisima 
nisu SO data potrebna ovlašćenja u normiranju ove raaterije.

Odbornik Kašljevid Mirko predlaže da bi ovora ođlu- 
kom trebalo predvidjeti kaznene odredbe kojira bi se sprešavalo 
vršenje imovinskih delikata, pominje da su neke opštine reguli- 
sale ovu raateriju.

Olujid -^ogoljub, obrazlaže da se kaznene odredbe ne 
mogu predvidjeti obzirom da iiepubličkim propisiraa ovo nije re- 
gulisano i nisu Skupštinaraa opstin data ovlašdenja - pa bi u sli: 
баји pokretanja postupka Ustavni suđ ukinuo takve odredbe. On je 
naglasio da bi гајезпе zajednice mogle propagandno đjelovati da 
se ova odluka sorovodi.

Odbornik PaviŠar Lazo« obrazlaže da treba regulisa- 
ti ovom ođlukom snošenje troškova odbornika i članova Mirovnog 
viješa, što nije predvidjeno, a i druge mjere nisu predvidjene. 
Iznosi da je ranije bio odbornik u Opštini Krupa n/V i da je 
ovakva ođluka unnogo šire regulisala ovu oblast, pa pređlaze 
da se ova ođluka skine sa dnevnog reda i da se đopuni za nared- 
nu sjednicu.
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Stupar Rajko, sekretar SO obrazlaže da o^lukom 

nlsu mnoga pitanja zahva'ena zbog neđo^tatka KepubliSkih pro- 
pisa, pa je bolje i d.ieli-nicno regulisati ova pitanja«

Odbornik iferkid Anto* iznosi da je redavno u Koli- 
ша đoslo i do fizickog obraSunavanja tako re6i zbog "glavice 
kupusaw a dodi 6e i do suda pa je zaista ova pitanja potreb- 
no regulisatit mar'a se slazemo sa objasnjenjima druga Olujiđa.

Olujid ^ragan, isti5e da se troškovi mogu regulisa- 
ti, ali ako se stranka ne slaže onda to nena pravnog dejstva, 
obzirom da se imovinski odnosi regulistu saveznim propisima*

Odbornik Zenid Dobrivoje^ obrazlaže da je bolje sa- 
Sekati donoSenje odluke, a traziti đa se propisi đonesu zbog 
ovlagdenja* Treba utvrditi mo ućnost kažnjavanja zbog prekrša- 
ja jer su redovni sudovi operedeni,

Odbornik Šolaja Jefto: se zalaže za đonosenje ove 
odluke makar imala i organizaciono-propagandni karakter, a kađa 
izadju propisi onda 'erao izvrsiti dopune.

udbornik Strnesid Joso: predlaže da se hvatarina 
reguliSe za krupnu stoku l.ooo Sd , a sitnu 5oo SD jer je to neo- 
phodno i gradjani бе prihvatiti*

Predsjedavajudi Ante Vukid: pred^aže da ве odluka 
skine sa dnevnog reda i đa se oripremi za iđudu sjednicu imaju- 
6i u vidu prijedloge kroz điskusiju sa sjednice.

Wa kraju điskusije, jednoglasno je donešen zaklju- 
cak da se prijeđlog udluke skine s dnevnog reda i pripremi za 
iđuću sjednicu, uklapajudi raoguće prijedloge ea danagnje sjed- 
nice.

Ad. 8.
Đžinkid Milutin je đao obrazloženje istiSudi da 

se kođ 6vih izmjena pošlo od uspjeha učenika, pa pošto nije 
bilo diekusije, jednoglasno je donešen zakljušak o potvrdi 
izmejena i đopuna ^tatuta Ponđa' za kređitiranje đjaka i stude- 
nata.

Ad. 9*
Pređsjedavajudi Vuki6 Ante je obrazložio prijedlog 

rješenja o ođrediivanju organizacija koje delegiraju clanove 
Upravnog odbora Ponda za kređitiranje djaka i stuđenata - koje 
je jeđnoglasno usvojeno.

Ad. lo.
Pređsjeđavajući Vukid Ante, obrazložio je prijeđlog 

rješenja o odredjivanju organizacije koje đelegiraju predstav- 
nike u ^kupštinu opštinske za^ednice za zapošljavanje u Banja 
buci - koje je je^nogla^no usvojeno.

Ad. 11.
^redsiedavajući Vukid Ante: obrazlaže da je na proš- 

loj sjednici vršen izbor suđije Opgtinskog suda, pa pošto ni- 
je bilo kvoruma izbor ođgodjen. Ante je predložio đa se izabere
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komisija za sprotfođjenje izbora od 3 б1апа.
ud ornik šolaja Jefto predlaže u komisijus ^ž mbid 

Milorada, Jurid •Is'ahidu, i Zec Marka koji prijedlog je jednog** 
laeno prihvaden.

Ođbornik Seksan STavko: postavio je pitanje, da li 
ođbornici koji nisu bili na prošloj sjednici znaju kriterije 
u vezi izbora suđije.

Vukid Ante, obrzalže da su ođbornici na proSloj 
sjednici upoznati sa kriterijima i predlaSe da se vrši proziv 
odbornika i podijele listiđi za glasanje.

Bakon izvršenog гтТазапја izborm komisija se povuk- 
la za utvrđjivanje rezultata, a rad sjednice je nastavljen.

Ad. 12.
■Vredsjedavajudi Vukid Ац-te je obrazložio prijedlog 

rješenja o postavljanju -̂ škid Ismeta za na8elnika sekretarijata 
za finansije, pa je jeđnoglasno usvojen prijedlog * izboru *>§- 
kida za naSelnika.

Ad. 13.
Predsjedavajudi Vukid Ante je obrazložio prijedlog 

rješenja o imenovanju predstavnika Skupštine opštine u Savjet 
Arhiva -Sosanske krajine - koje je jeđnoglasno usvojeno.

Ad. 14.
KovaSevid Eodoljub je obrazložio prijedlog zakljuS- 

ka o obustavljanju od izvr^enja Odluke Radnickog savjeta l’rg. 
preduzeša "^rajinapromet" broj* '938-3/67 ođ 28. 2. 19б7. go- 
dine - koji je jednoglasno usvojen.

Ad. 15.
Hasanbašid Biiaz ispred uprave za imovinsko pravne 

poslove obrazležio je zakljuSke i rješenja iz imovinsko-oravne 
oblasti - tako đa su jeđnoglasno рг’hvadene taSke pod a, c i 
c i e, medjutim, taška b. nije usvojena obzirom da je Kuđnik 
mrkog uglja stavio prigovor, pa je predloženo imenovanje odbor- 
ničke komisije za utvrdjivanje stsnja i traženje zajedničkife 
rješenja koje bi ođ<?ovaralo za Kudnik i Stambeno pre&duzeče.

Ođbornik Jovetič Božiđar je predložio imenovanje ne- 
utralne odbomičke komisije koja bi na narednoj sjednici pred- 
ložila rješenje. On smatrs da bi pređloženim rješenjem Rudnik 
bio ošte'en, a Stembeno preduzeče nije orihvatilo prijedlog ru- 
đnika.

^ređsjedavajuči Vukič Ante, u komisiju je predložio9
1. Plavčič Milorada za predsjednika,
2. Međojevič Marka i
3. Mnhurdarevič Ekrema.



Prijeđlo.? je jednoglasno usvojen o izboru komisije, 
t ko da je taSka b, skinuta sa đnevnog reda sjednice*

HasanbaSid Hijaz je istakao da je ^avjet radne zajed« 
nice or ana unrave 30 podnio zahtiev za prodaju zgrade u PoreSuf 
pa posto je zahtjev kasno stigao šavjet za finansije nije raz^- 
matarao, Služba predlaže da se zahtjevu uđovolji u pogleđu otu- 
djenja zgrade i da se ovlasti sekretar S0 da zaključSi ugovor o 
kupoprodaji.

Odbornik Pilipovid Safet5 postavio je pitanje kuda 
бе sredstva ođ prodate zgrade ako se đruga ne kupi i da li 6e 
organi uprave tražiti đopunska sređstva«

Hasanbagid JNi az predlaže đa se za poraeniita sređstva 
odredi namjena tako da ona ne bi mogla i<5i na liSne dohotke - 
a uprava neće tražiti dopunska sredstva#

Plav5i<5 Milora% predlaže pošto i>avjet za flnansije 
nije zahtjev rjesavao - da зе ovo pitanje ne razmatra ne?o da 
se za naređnu s^'eđnicu pripremi.

Hasanbagid Hijazf naglašava da je zahtjev savjeta 
rađne zajednice ka'no dostavllen i zbog toga >̂avjet za finansi- 
je nije raepravljao* ietiže da organi uprave nemaju sredstava 
za adaptaciju pomenutog objekta.

OdHornik Pail Ivica: predlaže da se ovom pitanju 
nt. raspravljat dok Savjet za finansije ne aauzme svoj stav.

Hrnjez Hadovan, naželnik za inspekcijske poslove - 
podržava predlog da se ovo ne razmatra dok se o ovora pitanju 
ne izjasni radna zajeđnica organa uprave.

Stupar Hajko sekretar istiže da bi prodaju treba- 
lo odobriti, pa ako зе ne postigne odgovarajuća cijena, onda 
je nužno obezbjeđiti sredstva za adaptaciju.

Ha kraju điskusiief done^en je zakljucak* da se ova 
tažka ne razm tra, nego da se redovnim putem pripremi za nared- 
nu sjednicu.

Ad. 16.
Hžombić Miloradf ispred izborne komisije - konstatuje 

da зи izbori provedeni i da je glasalo 7o odbornikaf od kojeg 
broja glasova su dobili:

1. (rvozđenovi<5 Dimitrije 36 glasaf a
2. Kgki<5 Esađ 34 glasa.
^žombid je nepriasio da je u glasaSkoj kutiji za iz- 

bor sudijef bilo 7o listida koji su svi važe<5if a da je proziv- 
kora koju je izvrSio Olujid -^ogol^ub utvrdjeno da prisustvuje 72 
ođbornika.

Hakon obrazloženja izvjestioca Komisije za sprovodje- 
nje izbora i utvrđjivanje rezultat'i glasanja za sidije Opgtins- 
kog suda ^žombid Milorada, г!јеб je đobio Bžinki<5 Milutin, gef 
Odsjeka za kađrovska pitanja Skupgtine opstine, koji je izmeđju 
ostalo? rekao:
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Prema poslovniku Skupštine, rezultati glasanja su puno- 
važni, Izbor je proveden valjano, jer su svi prisutni odbornici 
dobili ^1азабке listide, radi бегга ne vidim r^zlog za ponavlja- 
nje glasanja#

Izbprnoj komisi.ji prije početka njenog rađa za izbor sudi 
je Opstinskog sudaf prelao sam komađa glasadkih listi^a, ovje- 
renib pecatom Skupotine* Od ovoga broja listi^a Komisija je рге- 
ma prozovniku odbornika, podjelila odborniciraa 7o komada listida 
rađi glasanja, a 29# glasaSkih listidh ostalo je nepodjeljeno 
kod Komisiie, koja je to i konstatovala i oreko svo^ izvjestioca 
Džombida upoznala Skupstinu,

Pošto svih 7o glasaSkih listiSa ođ strane Komisije ob- 
javljeno za vazeSe od cega je Gvozđenovid đobio 35 a
Eškic Usađ 34 glasa, smatram i predlažem da se prihvati da je 
za sudiju izabran Gvozđenovid Dimitrije* Ukoliko Skupština ne - 
prlhvati da je za suđiju izabran Gvozdenoviđ Dimitrije, predlazem 
da se ne iđe na glasenje, ne^o da se izvrši ponovni proziv odbo- 
rnika i 5i&geni5no konstatuje ko je bio prisutan za vrijene pro- 
ziva i pođjele glasaSki listidi. rredpostavlja, da je za vrijeme 
prosivanja koje je izvršio drug Olujid đošlo đo omarike, te da 
su dva odbornika ubilježena u prozivnik kao pr sutni, a nisu st- 
Vr-rno na sjednici prisutni, Uya cinjenica da se izvesti i po to- 
me, što je Komisija po izvršenom prozivu, jasno i glasno postavi- 
la pitanjes wda li ви svi prisutni odbornici primili glasaSke 
listide" i niti jedan odbornik se nije javio da je bez glanač- 
kog listi<5a, što uou^uje da je omaška u prozivu#

Predsjedavaju<?i Vukid Ante, predlaže da pravna služba 
da ob-razloženje o rezultatu glanenja.

uđbornik PlavSid Milorađ obrazlaže dko je prozivkom 
uuvrdjeno da glasanju prisustvuju 72 odbornika, a samo u kuti- 
ji pronađjeno 7o glasackih listida, a pošto je rezultat glasa- 
nja na granici - to je predložio da se tajno glasanje ponovi ra- 
đi vede pravne sigurnosti.

Olujid Bogoliub: smatra đa je prijedlog Biavšid Miio- 
rada ispravan, jer se na prozivci odbornika i podjeli listida 
vjerovatno moglo pogriješiti.

Odbornik Anušid Joso: zarajera na ovakvom nažinu izbo- 
ra suđija jer ved nekoliko puta ponavljamo izbor, pa bi u budu- 
6e Kadrovska komisija trebala davati šira obrazloženja tako da 
se ovdje ne nadfeftasavamo.

Predsjedavajuli Vuki6 Ante: istice đa je prošli put 
dato objašnjenje, pa ako neko eumnja u ispravnost sprovodjenja 
izbora ниАОДе neka postavi pitanje. Ante predlaže đa se izbori 
pnnove.

udbomik Dšombid Miiorađ predlaže da se samo ponovo 
izvrši proziv ođbornika.

Od ornik Josipovid Perdo: predlaže da se izbor izvr- 
§i javnim glasanjem kako opet ne bi došlo đo nesporazuma, a i 
jednostavnija je procedura.

udbornik Džombiđ ^ilorađ: predlaže da зе bira nova iz-
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•t’ređsi eđaTsjU(5l Vukl6 Antes predlaže u izbornu
komisijut

1. PlavSid ililorada#
S. Zeba Viadu i
3. Višekruna Vasu.
Prijedlog je jednoglasno usvojen.
Odbornik Plavdid Milorad je vršio proziv odbornika, 

d.jeledi glasadke tistide, nakon Sega je do sabiranja reaultata glasa- 
nja, rad nastavljen.

Ad. 17.
Izvjestilac ispređ Savjeta za finansije obrazložio 

je prijedlog rješmja o prenosu osnovnih sredstva bez naknade 
I'reduzeđu wElektro Banja Luka" pa pošto nije bilo diskusije i 
primjedbi prijedlog rješenja je jednoglasno usvojen.

Ađ. 18.
Saradeviđ Adem, ispred Zavoda za društveni razvoj 

obrazložio je pri.jeđlog sluzbe tako đa cijena prevoza do pogo- 
na mljekare bude ista kao inaše u loko voznji, a ođ mljekare do 
preduzeda KDI "Vrbas" za lo starih dinaj?a više.

°dbornik Pail Ivica, ispred Savjeta za komunnlne{oslove obrazložio je Prijedlog zakljuška o đavanju saglasnos- i na ciiene prevoza ■t'ređuzeću "Autoprevoz" na liniji Gornji 
Šeher - ■t'iiana.

Pail je predložio da cijena bude 5o SD kako je pre- 
duzede i trožilo jer je ovo specijalna linija, a ujedno je obra- 
zložio i ređ vožnje.

^araševid Adem je postavio pitanje kako de gradjani 
ulaziti u autobus kada se ciiena za lo đin. pređlaže veža.

Odbomik Ivanid JovoJ obrazložio je da bi bilo pot<? 
rebno ovu soecijalnu liniju prebaciti. preko Međeno^ polja tj. 
preko Vrbasa, a ako radjani žele koristiti ovu liniju neka pia- 
te skuplje za lo SD.

^dbomik Djubo RefikJ istiše da je ranije objašnje- 
no đa se ova llnija ne može uvesti pa smatra đa ci.iena treba bi- 
ti i 6o SD jer је preduzede "Autoprevoz" u takvoj situaciji da 
ne može obezbjediti linije pogotovo kada se ukine pruga.

Dakon diskusije jednoglasno je usvojen prijeđlog 
Savjeta za komunalne poslove o davanju saglasnosti na cijene 
prevoza Rreduzedu "Autoprevoz" na liniji ^ornji Šeher - *ilana.

Ad. 16.
Ođborniška pitanja*
Odbornik Višekrum VasoJ postavio je pitanje zašto 

se gradjani - biraci ne informišu o utrošku sredstava iz snmodo- 
prinosa obzirom da je ta obaveza data birašima prilikom sprovo- 
đjenja referenđuma. Radalje postavlja pitanje zašto se pojedinim 
građjanima omogudava da prije ostnare neko pravo, đok drugi бека- 
ju i po par mieseci kođ organa uprave - a naroSito kod urbanistiS 
ke službe. Vaso je predložio da se izvrši preraspođjela sredstava
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mlesnog samođoprinosa po mjesnim zajeđnicama jer el^menat bro- 
ja gr^đjana nije pravilan, jer u nekim pođruSjima niz komu- 
nalnih problema je rješeno* đok to kođ žrugih narocito na selu 
nije sluSaj, naglanevaju<?i đa na podruSju mnogi prate^i objrkti 
ni3u izgradjeni,

b»»»i *os^aSKStkS№ii3H&al^»&1S
vozovima od Banja Luke - ^iekavice i obretno. Kada <5e doći зза 
red pregleđ mlinova na seoskom podrucju od strane tržišne i 
sanitarne inspekcije«

^dbornik ^avižar Lazo: pita,
1* 2a§to ^tatut mjesne zajednice Bocac nije iftfto na

siednicu SO?
2. ZaSto poštar od oslobodjenja do sađa ne dolazi 

na područje Вобса?
3. Koje *e godine đo<5i đo izgradnje Osmogidišnje gko-

le u Boccu?
Odbornik Ivanic Jovo: istice đa je prije 8 mjeseci 

postavio pitanja:
1. Besoravne eks-»loatacije šljunka i privatnih vlas- 

nika koji prevoze kamionima a nisu registrovani i ne pladaju 
porez?

2* Ko je odgovoran za bespravnu adaptaciju ku6e u ul 
Milana R^dmana br* 3 i 73. i zašto зе dozvol'ava da зе od garaže 
pretvori u stan, znaži nekome se ru^if a nekome ne? ^raži ponovo 
da se odgovori na. ova pitanja#

^đbornik Šolaja Jefto- pita:
1. Zasto se škola ucenika u privređi ne робпе graditil
2. ZaSto se škola u Ш # R đarskoj ne grsđi? Jefto 

isti^e da urbanisti^ka i imovinsko-pravna služba sporo obnvlja- 
ju svoje poslove pa se neblagovremeno realizuju sredstva mjeenog 
samodoprinosa - pa predlaže da se ovo ubrza i pođuzmu mjere# Na- 
pominje da ođ juna leže sredstva za iz^radnju robne kuće u 
Rudarekoj*

Kuzmanovid Rajkof nacelnik sekretarijata Skupštine 
istiže da bi ođbornižka komisija trebala pođnijeti izvjeStaj na 
ova pitanja, a ne službe uprave.

uđbornik .Seksan Siavko: pita sta je sa realizacijom 
urbanietižkog rješenja wBorikaw?

Odbornik Markoviđ Anto: postavlja citanje u vezi tro- 
šenja sredstava za puta ^апјабе*

udbomik Вцб1б 'lornô  pita: Zašto se škola za rađniška 
zanimanja grsđi na terenu ko1l se mora kupiti za 2oo millona di- 
naraf kad imaчо slobodnog terena. Ko je ovlastio inženjera u vezi 
ui*edjenja i izgradnje "Вог1кал.

Ođbomik Bilipovid ^afet: postavlja pitanje ko je sa- 
da direktor gradjpke tržn^ce i snatra đa to pitanje treba vidjeti 
jer su ođnosi nesredjeni. Zatim postavlja pitanje u vezi ddbornika 
koji ne dolaze na sjednice SO.
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Ođbornik Bibić ^ИЈ^* zašto se ni]e priglo
is rađnji puta pre^a "Vitaminci" 1 aasto зе ova nova autobusna 
linlja ni(je prođužila do roost na Vrbasu?

Bređsjedavajući Vuki<5 >»nte: obrzalže da je posti- 
gnut arazman sa GP "^rejina" u vezi izgrfidnje škole ucenika u 
orivredi, Dat je nalog slušbi za hitno rješavanje imovinskih ođnoaa,rađi izgradnje škole u Rudarskoj# On je istskao da бе 
se nS^sjjeđnici podnijeti inforraacij  ̂o utrošku sredstava saroo- doprinosa, Predlaže đa odbornici plsraeno formulišu pitanja što 
<5e doprinijeti boljem kvalitetu i metođu rada ^kupštine,

Ođbornik Pail Ivica: smatra da treba usvojiti zak- 
ljušak da se ođbornicka pitanja pismeno postavljajuf ali treba 
obezbjediti da strucne slušbe i organi uprave i drugi faktori 
na pitanja daju potpune i blagovrenene odgovore. Ističe da su 
prijave pođnešene za bespravnu eksploataciju š^junka, ali nema 
odluke pa sudija пебе modi izridati kaznuf rađi 5ega predlaze 
đa se ovo reguliše. Pail se zalaže za razmatranje realne siste- 
matizacije slušbenika u upravi i pravilno na^rađjivanje.

udbornik Koprivica ВобкоЈ postavlja pitanje u vezi 
iz*rađnje zdravetvene ambulante u Vrbanji.

Vuki<5 Ante: obrazlaže da je SDK stavila primjedbu 
na trošenje sredstava subvencije za zdravstvene objekte, pa se 
zagovara izmjena saveznih propisa jer su ogromna sredstva na 
nivou feđeracije zaledjena.

udbornik GrbicS ^ilan: istice da nije zađovoljan sa 
odgovorom па pitanje od !£• 7# 1967* gođine u vezi nedostavalja- 
nja poziva za sjednicu.

Kuzmanovi6 Hajkof je procitao pun tekst odgovora na 
dđbornikovo pitanje iznose6i da ođbornik nije potpuno shvatio 
smisao ođgovora. .

vuki6 Ante, ako ođbornik Grbid nije zadovoljan sa 
ođgovorom đostupan je uvid u dostavnu knjigu radi provjere.

Ш  kraju odbornickih pitanja i odgovora usvojen je 
zakljucak da u budude odbornici postavljaju pitanja u oismenoj 
formi.

Ad. 11.
Plavšid Milorađ ispređ izborne komisije podnio je 

izvještaj o rezultatu izbora jednog eudije Opštinskog suđa. On 
je nagla iof đa je ukupno 65 odbomika glasalof od cega je:

- jedan ^rlanaški listid nevažedi,
- >vozđenovi<5 Rikola je dobio Зо glasova (trideset)f
- EiSkicS Bsađ je đobio 34 (tridesetcetiiri) glnsa, ta- 

ko da je Kr"kic hsađ iteabran za suđi.iu Opgtinskog suda u ifenja Luc
La kraju iscepljenog dnevnog ređaf pređsjedavajudi 

Vukiđ Ante je predložio da se r^žmotri još jedna taška u vezi 
i3plate prođuzenon* rađa za insnekcijske organe radi vanrednih 
i nođnih oregleda u privatnora sektoru.
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^đbornik Djubo ^efik je ispred ^avjeta za finansije 

pređ!o2io đa se za inspekcijske sluzbe iz teku^e budžetske rezer- 
ve isplati lf4oo.ooo starih dinara i đa se odbbre 2 miliona za 
uredjenje prostorija Kluba poslovnika i odbornika#

Ođbornici nisu prihvatili da se ova taSka naknađno 
razmatra, pa je ^onešen zakljucak đa se ovo postavi redovnim 
putem za naređnu sjednicu.

bjednica je završena u 15 daeova.

Zapisni5ar: Pređsjedavajućii


